
     

  

 
Menighedsrådsmøde tirsdag den 14. december 
2021 
 
Mødet afholdes i Sognehuset kl. 18.00 – 21.30 
 
 
 

 
Deltagere: Bjarne Brisson Fritzbøger (fm),  Jan 
Nielsen (kv), Dorthe Fried Pedersen(kp/ks), 
Michael Rosendal (sp), Gunder Gundersen (sp), 
Lene Lorentzen (mrep) Vita Fischer, Birgitte 
Steen,  Birgitte Jakobsen, Vibeke Beierholm(nf), 
Thea Holm Larsen, 
Hanne Mejlhede(sp), Marianne Søndergaard 
Kristensen, Nana Schiøtt Hansen (sp), Bruno 
Madsen, 
 
Afbud: Hanne Norre, Michael Rosendal, Anders 
Arlet 
 
Fraværende:   

Punkt 241 - beslutningspunkt Ad punkt 241 

Godkendelse af dagsorden 
 
 

 
Punkt 250 gøres til et  beslutningspunkt 
 
Der tilføjes et punkt 243a  
 
Dagsorden godkendt 

Punkt 242 – orienteringspunkt Ad punkt 242 

Meddelelser fra formanden 
 

SMK ønsker at låne vores alterbillede til udstilling 
i 2023, punktet kommer på dagsorden i løbet af 
2022 
Formanden har modtaget invitation til 
gudstjeneste i anledning af Stiftets 1000 års 
jubilæum. 
Vi har modtaget materialet til 
arkitektkonkurrencen vedr.  kirkens renovering. 
I forbindelse med det kommende bispevalg 
foreslår vi, at vi står for et valgmøde med 
bispekandidaterne. 
 
Vibeke takker for kransen i forbindelse med 
hendes mands bisættelse. 
Dorthe takker for opmærksomheden i forbindelse 
med hendes mors bisættelse. 
 

Punkt  243 – beslutningspunkt Ad punkt 243 

Valg af medlem til kommunikationsudvalget 
 
Der skal ses på kommissoriet, arbejdsbeskrivelsen og 
personsammensætningen. 
 
Bilag 1 

Birgitte Jakobsen bliver valgt. 

Punkt 243a – beslutningspunkt Ad punkt 243a 



Der tilføjes et punkt 243a -  Der skal afvikles en 
lysfestival, der er købt en professionel pakke – 
festivallen afvikles i uge 7 og foregår om aftenen – 
Det er Holbæk Erhvervsforum har spurgt om Skt. 
Nikolai vil være samarbejdspartner. De spørger om de 
må hænge lys op i alleen ned mod kirkegården og om 
der må laves en lysfontaine på kirkepladsen. Samtidig 
har de forespurgt om, der kan laves aktiviteter i vores 
regi. Og om vi vil lave en afslutning i kirken søndag. 

Menighedsrådet ønsker at deltage i 
arrangementet, Al er tovholder. 

Punkt 244 – beslutningspunkt Ad punkt 244 

Valg af sekretær 
 
Sekretærens opgave er: 

• at udfærdige dagsorden til 
menighedsrådsmøderne – dette gøres på FU 
møde, der altid afholdes 1. tirsdag i en 
måned. 

• Samle bilag sammen til udsendelse med 
dagsorden til menighedsrådsmøderne. 

• Ad hoc opgaver for formanden. 
 

Menighedsrådet beslutter, at præstesekretæren 
skal være sekretær for menighedsrådet. 

Punkt 245 – beslutningspunkt Ad punkt 245 

Nyvalg til valgudvalget 
Udfyldningsvalg i maj 2022 

Der skal vælges 2 nye medlemmer til 
valgudvalget. 
Det foreslås, at Birgitte Steen fortsætter som 
formand. 
Bjarne Fritzbøger og Bruno Madsen bliver valgt til 
valgudvalget. 
Præstesekretæren tilknyttes udvalget. 

Punkt 246 – beslutningspunkt Ad punkt 246 

Nedsættelse af IT udvalg 
 
 

Punktet udsættes til næste møde. 

Punkt 247 – beslutningspunkt Ad punkt 247 

Forslag til ny struktur 
Bilag 2 
 

Formanden gennegår forslaget, der har været 
forbi Anita Engdal og Provsten. 
 
Menighedsrådet tilslutter sig forslaget til den nye 
organisationsplan -  der ønskes yderligere 
information om kommunikationsveje, strategier, 
arbejdsbeskrivelser og kompetenceafklaringer. 
Strukturen i værksættes pr.  1. marts 2022. 
Punktet vil blive behandlet på 
menighedsrådsmøderne i januar og februar. 

Punkt 248 – beslutningspunkt Ad punkt 248 

Gennemgang og godkendelse af budget 2022 
Bilag 3 
 

Godkendelsen af budget 2022 udsættes til mødet 
i januar 2022, idet der er fejl på flere poster. 

Punkt 249  beslutningspunkt Ad punkt 248 

Frivillige til gudtjenesterne i julen  
(brandvagter og coronapascheck) 

Der må være 400 i kirken, der skal vises 
coronapas og der skal være tilmelding til 
gudstjenesterne. – der skal være 2 brandvagter 
og 2 til at tjekke coronapas og billetter. 



Thea vælges som koordinator. 
Dorthe sender mail med tidspunkter til alle MR 
medlemmer – deadline er søndag den 19. 
december. 

Punkt 250 – beslutningspunkt Ad punkt 250 

Orientering om Olgafonden 
 

Hanne Mejlhede kontakter en tidligere ADMCH 
for at få afklaringer på div spørgsmål – punktet 
kommer på et senere møde. 

Punkt 251 – beslutningspunkt Ad punkt 251 

Kunstudvalget søger om at deres uforbrugte midler 
på budget 2021 overføres til anvendelse i jan 2022 
Bilag 4 

Menighdsrådet godkender, at kr.13.000,- af 
kunst- og udsmykningsudvalgets midler i 2021 
overføres til 2022 til indkøb af et maleri. 

Punkt 252 – beslutningspunkt Ad punkt 252 

Valg af repræsentant til DFK 
Repræsentantskabsmøde i januar 2022 
Bilag 5 

Dorthe Fried Pedersen vælges som repræsentant 
til DFK. 

Punkt 253 – beslutningspunkt Ad punkt 253 

Nytårskur for menighedsrådet og ansatte Menighedsrådet beslutter, at nytårskur og opstart 
på ny struktur fejres sammen – dato planlægges 
på et senere møde. 

Punkt 254 – beslutningspunkt Ad punkt 254 

Indkrævning via SKAT  
 
Kommunens betaling af gravsteder 

Menighedsrådet ønsker, at indkrævningen via 
SKAT igangsættes straks og senest 1. februar 2022 

Punkt 255 – beslutningspunkt Ad punkt 255 

Godkendelse af referater fra: 
1. AMU  
2. SU  
3. Budget udvalg  
4. Aktivitetsudvalg 
5. Kommunikationsudvalg  
6. Udsmykningsudvalg  
7. Bygningsudvalg  
8. Kirkegårdsudvalget  
9. Renoveringsudvalget  

 

 
Der har ikke været afholdt møder 

Punkt 256 – beslutningspunkt Ad punkt 256 

Det fælles kirkekontor 
Bilag 6 og 7 

Aftalen mellem menighedsrådet og DFK 
godkendes. 
Vedtægten for DFK  godkendes. 

Punkt 257 – orienteringspunkt Ad punkt 257 

Orientering fra: 
Præsterne 
 
 
 
 
 
 
 
 
Midlertidige ledelse 
Kasserer 

Hanne: Børnehaverne er ramt af corona, derfor 
har der været få børnegudstjenester. De 9 
læsninger blev gennemført, der deltog 117. 
Konfirmanderne er sendt på juleferie. 
Nana: har demensforum i kommunen og det er 
ved at komme i gang. Det er et samarbejde, der 
har været i gang i 12 år og nu ser ud til at bære 
frugt. 
Gunder: der er afholdt korshærsgudtjeneste med 
efterfølgende kaffe 3 gange. 
IAB 
IAB 



Kontaktperson 
 
 
 
Kirkeværge 
 
 
Medarbejderrepræsentant  
 

Orienterede om tilsynet fra AT, hvor de 
konstaterede. At vi ikke er i mål – der er mulighed 
for at søge penge i Provstiet, når det drejer sig om 
påbud. 
Det er blevet nemmere at få håndværkere. De 
arbejder, der var i gang sat er færdige. 
 
Medarbejderrepræsentanten orienterer om den 
frustration, der er blandt medarbejderne fordi 
kontaktpersonen ved en fejl har fået sendt 
budget 2022 indeholdende medarbejdernes 
budgetterede løn, ud til samtlige medarbejdere. 
Det er aftalen, at FM og NF stiller til MA-mødet 
den 15. og at der aftales møder med KP 

 

Punkt 258 Ad punkt 258 

Eventuelt Vi ønsker en datoliste for menighedsrådsmøderne 
i 2022. 
 

Bjarne Brisson Fritzbøger, Formand 
 
 
 
 
 


